



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 20
n

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

FEBRUARY 16, 1973
LE 16 FÉVRIER 1973

CANADIAN BOOK PRESENTATIONS TO U. S. HIGH SCHOOLS/

DON DE LIVRES CANADIENS AUX ÉCOLES SECONDAIRES AMÉRICAINES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

A programme of presentations of Canadian books to United States high schools is being inaugurated by the Department of External Affairs. The objective of the programme is to stimulate the interest of American students in Canada and to foster their understanding of Canadian history and contemporary life.

For this year's initial presentation, two hundred senior high schools have been selected throughout the United States and in Puerto Rico by the U. S. Council of Chief State School Officers and the Council for American Private Education in co-operation with the U. S. National Catholic Education Association. Each school will receive a collection of one hundred Canadian books, including works in English and in French. Officials from the Canadian Embassy in Washington and Canadian Consulates throughout the United States and in Puerto Rico will present the books at formal ceremonies to be held at the high schools.

As part of the programme, the Department of External Affairs is sponsoring an award competition for a trip to Canada. A total of fifteen awards will be made to those student/teacher teams who have made the most creative use of the book collection. Project entries will be judged by an independent committee of educators in Washington.

★

★

★

Le Ministère des Affaires extérieures inaugure un programme de don de livres canadiens aux écoles secondaires des Etats-Unis. L'objet de ce programme est de stimuler l'intérêt des étudiants américains pour le Canada et d'améliorer leur compréhension de l'histoire et de la vie contemporaine canadiennes.

Pour cette première année, le Council of Chief State School Officers et le Council for American Private Education, de concert avec la U. S. National Catholic Education Association, ont désigné deux cents écoles secondaires du second cycle des Etats-Unis et de Porto Rico. Chaque école recevra une collection de cent livres canadiens, en anglais et en français. Des membres de l'ambassade du Canada à Washington et des consulats canadiens dans les différentes villes du pays et à Porto Rico en feront la présentation lors de cérémonies officielles qui se dérouleront dans les écoles.

Dans le cadre de ce programme, le Ministère a organisé un concours dont le prix est un voyage au Canada. Quinze prix en tout seront offerts aux équipes d'étudiants, y compris leur professeur, qui auront tiré parti de la collection avec le plus d'imagination. Les travaux seront jugés par un comité indépendant d'éducateurs qui siégera à Washington.